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I Introduction

1. �The 10th Sabotage Detachment, unit of the Main Staff of the Army of Republika 
Srpska (VRS) participated in the commission of genocide in Srebrenica in July 
1995. It has been established that members of this detachment took part in two 
mass executions of Muslims from Srebrenica. 

2. �On 16 July 1995, at the Branjevo Military Farm in the village of Pilice, Bosnia 
and Herzegovina (BiH), eight members of the 10th Sabotage Detachment, 
acting on orders issued by Dragomir Pećanac and Milorad Pelemiš, executed 
approximately 1,200 Muslim prisoners from Srebrenica. The firing squad 
included Franc Kos, Marko Boškić, Aleksandar Cvetković, Dražen Erdemović, 
Brano Gojković, Vlastimir Golijan, Zoran Goronja, and Stanko Savanović.

3. �The second mass execution was conducted on 23 July 1995 in the village of 
Bišina, when members of the 10th Sabotage Detachment, following orders 
issued previously by Petar Salapura and Milorad Pelemiš, killed at least 39 
Muslim prisoners. The identity of the soldiers who conducted this execution 
remains unknown. 

4. �On 14 October 1995, at a ceremony marking the first anniversary of the 
establishment of the 10th Sabotage Detachment, General Radislav Krstić1, 
commander of the VRS Drina Corps, on behalf of the VRS Main Staff, 
commended the detachment for successfully conducting all their assignments. 
On this occasion, members of the 10th Sabotage Detachment who took part in 
murders in Branjevo were promoted to higher ranks within their unit.2

5. �Out of the total number of persons identified as alleged perpetrators, only 
Dražen Erdemović and Marko Boškić were sentenced with legally binding court 
decisions. Dražen Erdemović was sentenced by the International Criminal 

1 �General Radislav Krstić was a commander of the VRS Drina Corps from 13 July 1995 until the end 
of the war in BiH. He was sentenced by a legally binding judgement of the ICTY for aiding and 
abetting the commission of the crime of genocide and aiding and abetting murder, extermination, 
and persecution of Bosnian Muslims committed in the period 13 July – 19 July 1995; and executions 
and persecutions committed in the period 10 July – 13 July 1995 in Potočari. Radislav Krstić was 
sentenced to 35 years’ imprisonment.

2 �Annex 1: Photograph of General Radislav Krstić, handing in the flag to Milorad Pelemiš, 14 October 
1995 in Vlasenica.
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Tribunal for the former Yugoslavia (ICTY) to 5 years’ imprisonment and Marko 
Boškić was sentenced by the BiH Court to 10 years’ imprisonment. Franc Kos, 
Vlastimir Golijan, Zoran Goronja, and Stanko Savanović a.k.a. Stanko Kojić 
are currently on trial before the BiH Court. Aleksandar Cvetković is in Israel 
awaiting extradition requested by the BiH judiciary, where he is wanted on 
charges of genocide. 

6. �On 16 August 2010, the Humanitarian Law Center filed a criminal complaint 
with the Office of the War Crimes Prosecutor of the Republic of Serbia against 
the following persons, including members of the 10th Sabotage Detachment, 
under the reasonable suspicion that they committed the crime of genocide as 
commanders or executors of the act: Petar Salapura, Milorad Pelemiš, Dragomir 
Pećanac, Radoslav Kremenović, Franc Kos, Brano Gojković, Stanko Savanović, 
Vlastimir Golijan, Zoran Goronja, Aleksandar Cvetković, Marko Bokšić, and 
Zoran Obrenović a.k.a. Maljić. However, the authorities have not, as of yet, 
acted on this criminal complaint. Petar Salapura, Milorad Pelemiš, Dragomir 
Pećanac, Radoslav Kremenović, Brano Gojković, and Zoran Obrenović a.k.a. 
Maljić are still free and are within reach of the government of the Republic of 
Serbia. 

7. �Due to the character of the detachment and the secrecy of the assignments 
given to the 10th Sabotage Detachment, there are very few written documents 
testifying about this unit and its activities. Most orders and communication 
between superior officers and their subordinates were given verbally. The main 
purpose of this Dossier is to put together all publicly available information on 
the 10th Sabotage Detachment of the VRS Main Staff and document facts 
concerning the activities of this unit and its individual members. 

8. �The first part of the Dossier contains basic information about the 10th 
Sabotage Detachment explaining the command structure, the nature, and the 
functioning of the unit. Factual descriptions of the operations conducted by the 
10th Sabotage Detachment can be found in the second part of the Dossier. The 
third part of the Dossier shows the facts and information concerning individual 
members of the 10th Sabotage Detachment who allegedly ordered criminal acts 
and those who allegedly carried them out. 
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II Basic Information about the 10th Sabotage Detachment3

9. �The 10th Sabotage Detachment of the VRS Main Staff was formed on 14 
October 1995 as a sabotage unit directly subordinated to the VRS Main Staff in 
accordance with the order of General Ratko Mladić, commander of the VRS.

10. �In the absence of General Ratko Mladić, General Zdravko Tolimir4, Chief of the Sector 
for Intelligence and Security Affairs of the VRS Main Staff, was the next in the line of 
command. Colonel Petar Salapura, Chief of the Administration for Intelligence Affairs 
of the VRS Main Staff was in charge of issuing the orders and directives of the VRS 
Main Staff to the 10th Sabotage Detachment. He was also tasked with supervising the 
implementation of those orders. Major Dragomir Pećanac, First Adjutant to General 
Ratko Mladić, was also authorized to issue orders to this unit.5

11. �Lieutenant Milorad Pelemiš was appointed commander of the 10th Sabotage 
Detachment at the time it was founded in October 1994. His deputy was Luka 
Jokić, a.k.a. Lule.6 

12. �The 10th Sabotage Detachment had between 50 and 60 soldiers divided 
into two platoons: The First Platoon (the Bijeljina Platoon) commanded by 
Second Lieutenant Franc Kos, and the Second Platoon (the Vlasenica Platoon) 
commanded by Luka ‘Lule’ Jokić. The Vlasenica Platoon was an assault platoon 
while the Bijeljina Platoon was a sabotage platoon.7 

13. �Soldiers who became members of the 10th Sabotage Detachment of the VRS 
Main Staff, including several Croats, a Slovenian, and a Muslim, joined the 

3 Annex 2 : Command Structure of  the 10th Sabotage Detachment in 1995.
4 �In July 1995, Zdravko Tolimir was an Assistant Commander for Intelligence and Security of the 

VRS Main Staff and Chief of the Sector for Intelligence and Security Affairs, reporting directly to the 
Commander of the VRS Main Staff, General Ratko Mladić. He is being tried before the ICTY on the 
following counts of the indictment: conspiracy to commit genocide, genocide, extermination, murder, 
and persecution based on racial, religious, and political grounds, forcible transfer and deportation . 

5 �Franc Kos, Interview given to an ICTY investigator on 8 May 2010, pages 15 and 16. For example, 
Franc Kos claims that Dragomir Pećanac issued an order to the 10th Sabotage Detachment with 
respect to French pilots captured and held in the base of the Detachment in Bijeljina in the fall of 
1994.  Details of this order remain  unknow. 

6 �The Bijeljina Platoon was based in Bijeljina while the Vlasenica Platoon was based in Dragaševac near 
Vlasenica. 

7 Franc Kos, interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, pages 12 and 13.
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Detachment by signing a two-year professional engagement contract with the 
VRS8. 

14. �Members of the 10th Sabotage Detachment wore several different uniforms: 
one-piece black uniform with the 10th Sabotage Detachment insignia9; two-
piece camouflage uniform of the VRS with the 10th Sabotage Detachment 
insignia; the United States Army uniform; the Army of Bosnia and Herzegovina 
uniform (ABiH), and the Croatian Defense Council Uniform (HVO).10

15. �Some of the most important assignments of the 10th Sabotage Detachment 
were to gather intelligence about parties to the conflict, to infiltrate enemy 
ranks, and conduct sabotage operations.11 

16. �Members of the 10th Sabotage Detachment underwent at least two training 
programs. The first was a twenty-day training organized at the end of 1994 at 
the “Vojna Pošta (VP) 5000”12 army barracks in Pančevo13. The second was held 
in Vlasenica in accordance with an agreement made between Petar Salapura and 
General Mile Mrkšić of the Yugoslav Army (VJ). Members of the 10th Sabotage 
Detachment were trained by three VJ instructors who arrived at the military 
garrison in Bijeljina in February 1995.14 VJ registration plates on their vehicles 
were replaced by plates from Republika Srpska15.  

17. �Logistic support to the unit also came from Serbia. Weapons, technical 
equipment and food were delivered by military or civilian trucks16. 

8 �Dražen Erdemović, testimony before the ICTY in the case ICTY Prosecutor vs. Vujadin Popović, Ljubiša 
Beara, Drago Nikolić, Ljubomir Borovčanin, Radivoje Miletić, Milan Gvero, and Vinko Pandurević 
[hereinafter referred to as the Popović et al. case] 4 May 2007, T. 10931-10935; Franc Kos, Interview 
given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 126.

9 Annex 3: Insignia of the 10th Sabotage Detachment.
10 �Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10939; Franc Kos,  Interview 

given to the ICTY investigator on 8 May 2010, pages 95 and 96.
11 Manojlo Milovanović, Testimony in the Popović et al. case, 29 May 2007, T. 12165-12166.
12 Current name of the army barracks is Rastko Nemanjić.
13 �Annex 4: Telegram from the VRS Main Staff sent by Zdravko Tolimir to the VJ General, addressed 

to General Mile Mrkšić on February 1, 1995; Dražen Erdemović, Testimony in the case of the ICTY 
Prosecutor vs. Momčilo Perišić (hereinafter referred to as: Perišić Case), July 6, 2009, T. 7946 – 7949. 

14 �Telegram from the VRS Main Staff sent by Zdravko Tolimir to the VJ  General Staff, personally to 
General Mile Mrkšić on 1 February 1995. Nickname of one of VJ instructors was Jenki; Franc Kos, 
Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 97.

15 Dražen Erdemović, Testimony in the Perišić case, 6 July 2009, T. 7946-7949.
16 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 17. 
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III Documented operations of the 10th Sabotage Detachment

A. �Operations of the 10th Sabotage Detachment conducted in the period 14 
October 1994 – 24 June 1995

18. �One of the first operations conducted by the unit was at the end of 1994 when 
it was sent to Bihać at a time when Bosnian Serbs were seizing the area. The 
goal of the operation was to introduce the unit to its new commander Milorad 
Pelemiš.17 

19. �The next operation was conducted in the spring of 1995 in Žepa when the 
Detachment, acting together with the 1st Podrinje Brigade, was assigned to 
penetrate the defensive lines of Žepa. After an hour-long wait along the lines, 
two unknown men appeared in their vicinity and exchanged fire with members 
of the VRS. As soon as the firing began, the Detachment left the area.18 

B. Operation conducted on 24 June 1995

20. �Several weeks before the fall of Srebrenica, 30 or so members of the 10th 
Sabotage Detachment acting jointly with the Intervention Platoon of the 
Bratunac Brigade, in the night of 24 June 1995 entered Srebrenica through a 
tunnel in the Sase mine.19 Milorad Pelemiš was in command of the operation.20 

21. �After going through the tunnel, they reached an elevation above the town 
of Srebrenica. For about 20 minutes, without previously determined targets, 
members of the Detachment fired randomly across the town with mortar 
and  rocket launchers while the Intervention Platoon of the Bratunac Brigade 
opened fire with automatic weapons on the houses in the vicinity.21 A total 

17 �Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 118. Details of this 
operation still remain unknown. 

18 �Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 18. Details of this 
operation still remain unknown. 

19 �Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10935-10936; Momir 
Nikolić, Testimony in the Popović et al. case, 22 April 2009, T. 32975-32977; Joseph Kingori, 
Testimony in the Popović et al. case, 11 January 2008, T. 19476. 

20 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 19. 
21 �Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 20. The Dutch Battalion 

conducted an investigation and established that the following weapons and munitions had been 
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of 19 grenades were launched.22 After the attack, members of those two units 
retreated back through the tunnel and  returned to Bratunac. 

22. �According a report from the Dutch Battalion, two civilians were wounded and 
one was killed.23

23. �The aim of this operation was to create a chaos and panic among the civilian 
population in the enclave and to demonstrate the power of the VRS to the 
Army of Bosnia and Herzegovina (ABiH) and to the UN forces on the ground.24

24. �The operation was conducted in accordance with an order issued to the 10th 
Sabotage Detachment by Colonel Petar Salapura on 21 June 1995 with  the 
purpose of initiating “intensive preparations” for the implementation of an 
operation which had to be kept  strictly confidential.25 The order itself did not 
indicate that the operation was to be conducted in the area of Srebrenica, nor 
did it disclose any other details concerning the preparations for the operation. 
However, Salapura himself confirmed before the Trial Chamber of the ICTY 
that the order indeed referred to the operation conducted through the mine 
tunnel on 24 June 1995.26

used in this attack: “2 x MRUD (a grenade with scattering-destructive force), 1 x handgrenade 
SMOKE, 9 x launchtube M80, 3 x missile tailpiece, 2 x launchtube M79, 1 x rocket launcher, 
6 x fuse for 60 mm mortar grenade , 25 fuse cavity caps for 60mm mortargrenade, dozens of SA 
cartridges 7,62 x 54 and 5,56.”, Annex 5:Report by the Dutch Battalion, 24 June 1995, page 2.

22 Annex 5: Report by the Dutch Battalion, 24 June 1995, page 2.
23 �Annex 5: Report by the Dutch Battalion, 24 June 1995, page 2; Momir Nikolić, Testimony in the 

Popović et al. case, 22 April 2009, T. 32976. 
24 �Petar Salapura, Testimony in the ICTY Prosecutor vs. Zdravko Tolimir case [hereinafter referred as 

theTolimir case], 2 May 2011., T. 13518. 
25 �Annex 6: Order to engage the 10th Sabotage Detachment; strictly confidential no. 12/45-770, 

signed by Colonel Petar Salapura, 21 June 1995. One of the preventative measures to be enforced 
was confiscation of personal documents of all soldiers who took part in the operation. 

26 Petar Salapura, Testimony in the Tolimir case, 2 May 2011, T. 13534-13535. 
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C. The case of two Muslim prisoners from Srebrenica

25. �In the period preceding the attack on Srebrenica, at the end of June 1995, 
the 10th Sabotage Detachment captured two Muslim men who tried to leave 
Srebrenica. Members of the unit ordered the Muslim men to show them the 
movements of the ABiH in the area around Srebrenica. The name of one 
prisoner was Mujo Muškić 27. 

26. �After the necessary intelligence was collected from those two prisoners, Milorad 
Pelemiš ordered Dragan Todorović and another unidentified member of the 
detachment to take Mujo Muškić to a deserted village and kill him, which they 
did. The destiny of the other prisoner is unknown.28 

27. �Dragomir Pećanac sent a report to the Administration for Intelligence Affairs 
of the VRS Main Staff on the questioning of prisoner Mujo Muškić conducted 
on 28 June 1995. The goal of questioning this prisoner was to establish the 
direction “of  movement of the  group of Muslims from Srebrenica of which 
Muškić was a part until he was captured. ”29 

D. �Operation Krivaja-’95: The take-over of the UN protected zone in Srebrenica: 
11 July 1995

28. �The VRS Main Staff, i.e. Petar Salapura ordered the 10th Sabotage Detachment 
on 10 July 1995 to conduct the necessary preparations and start the operation 
of taking over the UNprotected zone Srebrenica.30 In accordance with this 
order,  commander Pelemiš issued an order to his subordinates, 15 from each 
platoon31, to start a march on the route Bijeljina – Vlasenica – Bratunac [on 

27 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 119.
28 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 119.
29 �Annex 7: Information on the questioning  of Mujo Muškić, strictly confidential no. 18-215/1, 

signed by Dragomir Pećanac, 29 June 1995. 
30 Dragan Todorović, Testimony in the Popović et al. case, 21 August 2007, T. 13998. 
31 �Beside Milorad Pelemiš, the following members of the 10th Sabotage Detachment took part in the 

Srebrenica take-over operation: Franc Kos, Nemanja Bobar, Željko Vuković, Milovan Milešić, Brano 
Gojković, Marko Boškić, Dražen Erdemović, Jelenko Kalajdžić, Srđan Brezo, Dragan Koljivrat, 
Zoran Goronja, Ostoja Vulić, Mladenko Filipović, Ratko Međedović, Zoran Rašeta, Luka Jokić, 
Dragan Todorović, Budimko Savić, Zoran Obrenović, Aleksandar Đurić, Miloš Matić, Vlastimir 
Golijan, Goran Lulić, Zoran Stupar, Stanko Savanović, Boris Popov.
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July 10, 1995].32 Participants of the attack  communicated by using Japanese 
Motorola radio devices.33 

29. �Before they left, the soldiers were given red armbands in order to distinguish 
themselves from members of other units.34 

30. �When the march was completed, the members of the 10th Sabotage Detachment 
spent the night between 10 July and 11 July  in the vicinity of Zeleni Jadar, at a 
hill just a few kilometers away from Srebrenica. 

31. �The Srebrenica take-over operation began in the early morning hours of 11 July 
1995. Approximately 15 members of the “Drina Wolfs” unit joined the 10th 
Sabotage Detachment under the unified command of Milorad Pelemiš.35 That 
same day, divided in four groups36, members of those units entered downtown 
Srebrenica between 13:00 and 14:00 hours where they encountered no resistance 
whatsoever.37 When they entered downtown Srebrenica, they started ordering 
people who remained in town to leave their houses.  Around 200 civilians came 
forward and they were instructed to go to the football field, on the opposite side 
of the town of Srebrenica38. They were mainly elderly people who had difficulty 
walking.39 

32. �During house-to-house searches, members of the unit removed valuable items 
from the houses and with the approval of Pelemiš, loaded them onto trucks40. 

32 �Annex 8: Order issued by the Command of the 10th Sabotage Detachment,  strictly confidential no. 
123-2/95, 10 July 1995; Dražen Erdemović, Testimony in the ICTY Prosecutor vs. Radislav Krstić 
case [hereinafter referred to as: Krstić case], 22 May 2000, T. 3158.

33 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 26.
34 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3099. 
35 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3159. 
36 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3087. 
37 �Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et. al case, 4 May 2007, T. 10946-10948. Annex 9: 

Photograph of Velimir Popović (holding a flag) and Stanko Savanović (with a hat) in Srebrenica, 
11 July 1995;  Annex 10: Photograph of Zoran Stupar in Srebrenica, 11 July 1995; Annex 14: 
Photograph of three members of the 10th Sabotage Detachment standing by an abandoned 
UNPROFOR transporter in Srebrenica, 11 July 1995. 

38 Dražen Erdemović, testimony in the Popović et. al case, 4 May 2007, T. 10953.
39 �Dražen Erdemović, testimony in the Popović et. al case, 4 May 2007, T. 10944, T. 10953; Dražen 

Erdemović, testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3090. 
40 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 31.
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33. �While they were walking through the centre of the town, they were approached 
by a Muslim man approximately 30-years-old in the vicinity of  the mosque .41 
Soldiers began to kick and beat him. Shortly after the mistreatment started, 
Pelemiš ordered Zoran Obrenović a.k.a. Maljić42 publicly, in front of other 
soldiers, to kill that civilian. Zoran Obrenović executed the order by slitting the 
man’s throat in front of other soldiers.43 

34. �When they were close to the second mosque in downtown Srebrenica, Pelemiš 
informed the soldiers that the task was complete and ordered one part of the 
unit to retreat to the southern entry-point of the town and guard the entrance 
to the town. In addition, they were instructed to inform Pelemiš when General 
Ratko Mladić arrived in the town. 

35. �The other part of the detachment was tasked with guarding the police station 
that was formerly the headquarters commanded by Naser Orić. The goal was to 
prevent the destruction of the documentation from the period of Naser Orić44. 

36. �By the late afternoon General Ratko Mladić, Radislav Krstić, Milenko Živanović, 
Vujadin Popović45, Vinko Pandurević46, and other soldiers arrived in Srebrenica 
where they met the members of the Detachment and congratulated them for 
successfully carrying out the operation.47 

41 �According to the testimony of Dražen Erdemović, an unidentified man told  present soldiers: “I 
have never been in the military”, Dražen Erdemović, testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 
3090-3091. 

42 �Annex 11: Photograph of Franc Kos (1) and Zoran Obrenović a.k.a. Maljić (2) in Vlasenica, 14 
October 1995 in Vlasenica. 

43 �Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3090-3091; Marko Boškić, 
Transcript from questioning  suspect Marko Boškić, Part I, 11 February 2010, pages 32-33; Annex 
12: Photograph of the execution site in Srebrenica, photograph taken in 1996.  

44 �Dragan Todorović, Testimony in the Popović et al. case, 21 August 2007, T. 14003; Annex 13.1 and 
Annex 13.2: Ratko Mladić and Milorad Pelemiš in front of the police station in Srebrenica on 11 
July 1995. 

45 �Vujadin Popović was an Assistant Chief-of-Staff for  Security in the VRS Drina Corps. He was found 
guilty of genocide, murder, and persecution on political and religious grounds . He was sentenced 
to life imprisonment.

46 �Vinko Pandurević was a commander of the Zvornik Brigade in July 1995. He was found guilty 
of aiding and abetting murder, persecution, and forcible transfer. He was sentenced to 13 years’ 
imprisonment. 

47 �Annex 15: Photograph of Ratko Mladić congratulating members of the 10th Sabotage Detachment 
(Stanko Savanović and Velimir Popović) in Srebrenica, 11 July  1995. 
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37. �General Mladić ordered the members of the Detachment present to continue 
guarding the police station until the whole building had been searched and 
important documents retrieved from premises.48 

38. �A number of members of the detachment spent the night of 11 July guarding 
the entrance to the town. In the morning of 12 July, Zoran Stupar on the orders 
of Pelemiš instructed them to return to Vlasenica49.  

39. �While they were doing so the group met Pelemiš in the vicinity of the 
UNPROFOR check-point near Srebrenica. Pelemiš and another four members 
of the Detachment were in an armoured personnel carrier (APC) which they 
had previously confiscated from UNPROFOR.50 

40. �During the night, not far from the Vlasenica base of the Detachment, the APC 
driven by Pelemiš turned over on the road.  On this occasion Dragan Koljivrat51 
was killed and Pelemiš and Mladen Filipović were injured.  The two of them 
were taken to the hospital in Milići. 

E. �Forcible transfer of the Muslim population from Srebrenica and murder of 
military-age Muslim men in the period 12 July 1995 – 23 July 1995

(i) 12 July 1995

41. �On the night of 11 July, General Ratko Mladić and his subordinates began 
preparations for the murder of Muslim men from Srebrenica. By the evening 
of 11 July, they knew that between 1,000 and 2,000 military-age Muslim men 
were in Potočari and they planned to take them into custody on the following 
day, 12 July 1995. 

42. �Members of the 10th Sabotage Detachment, together with other VRS52 and 
MUP units took part in the forcible separation, imprisonment, and murder 

48 Dragan Todorović, Testimony in the Popović et al. case, 21 August 2007, T. 14004.
49 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3163.
50 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3164-3165. 
51 Annex 16:  Obituary of Dragan Koljivrat. 
52 �Military Police of the Drina Corps, 65th Protection Detachment, 2nd and 3rd Battalion of the 

Bratunac Brigade, Military Police of the Bratunac Brigade, Judgment of the ICTY Trial Chamber in 
the Popović et al. case, 10 June 2010, paragraph 342. 



15The 10th Sabotage Detachment of the Main Staff of the Army of Republika Srpska

of military-age Muslim men and the transfer of the Muslim population from 
Srebrenica towards Kladanj53. 

43. �In his testimony before the ICTY, Dražen Erdemović stated that he had been 
told by Marko Bokšić that on 12 July Milorad Pelemiš, Velimir Popović, Brano 
Gojković, Mladen Filipović, and Dragan Koljivrat went to Nova Kasaba where 
Muslim prisoners captured by VRS forces were held. They singled out a young 
Muslim man who they believed was rich, took him to his home where they took 
DM 100,000 and then executed him.54 

44. �As already mentioned, Milorad Pelemiš and another four members of the 10th 
Sabotage Detachment had a car accident in which Dragan Koljivrat was killed. 
Pelemiš and Mladen Filipović were injured and transported to  the hospital in 
Milići. 

(ii) 13 July 1995

45. �Milorad Pelemiš returned from hospital to the military base in Dragaševac in 
the morning hours of 13 July 1995.55 

46. �Dražen Erdemović and Dragan Todorović together with Željko Vuković, 
Nebojša Gagić, Srđan Brijez and another three or four members of the Vlasenica 
platoon, on the orders of Pelemiš, took the body of Dragan Koljivrat to Trebinje 
and attended the funeral which was held on 14 July 1995 at 17:00 hours.56 

47. �After he had made arrangements for the transportation of the body of Dragan 
Koljivrat, Pelemiš was accompanied by Franc Kos and Marko Bokšić to 
Konjević Polje. They stopped at the Vlasenica Brigade command base where 
Pelemiš talked to “some people”.57 One of them was General Radislav Krstić. 
When they continued their trip to Konjević Polje, Pelemiš told Kos: “Žuti, this 
is not going to be good58”.

53 �Robert Franken, Testimony in the Popović et al. case, 17 October 2006, T. 2616; Momir Nikolić, 
Testimony in the Popović et al. case, 22 April 2009, T. 33012-33013. 

54 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3169.
55 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 33.
56 �Dragan Todorović, Testimony in the Popović et al. case, 21 August 2007, T. 14008;  Annex 16:  

Obituary of Dragan Koljivrat. 
57 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 34. 
58 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 34. 
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48. �The village of Kravice was their next stop. A column of Muslim civilians, 
accompanied by Republika Srpska police passed by, going in the direction of 
Bratunac. They parked their Mercedes PUCH vehicle on the side of the road, 
next to a place where several officers were standing. Pelemiš talked to them and 
Franc Kos overheard a part of the conversation when one of the officers told 
Pelemiš: “They made a mess, all this has to be buried and hidden, I have to bury 
and hide all of this.”59 

49. �Soon after the conversation, they were walking towards the “Kravice” warehouse 
where they found a pile of human bodies and witnessed the execution of Muslim 
prisoners that was underway inside the storage area.60 Without further delay, 
Milorad Pelemiš, Franc Kos, and Marko Bokšić left to go back to Dragaševac 
where they arrived late that night.61 

50. �When they arrived at the base, Pelemiš told Kos: “Žuti, whoever calls you on 
the phone, answer it, but just tell them - go through my commander. When you 
call for your  commander, I will come62”.

(iii) 14 July 1995

51. �In the morning of 14 July 1995, Pelemiš told members of the unit that four men 
were needed to guard the prisoners. He chose Zoran Obrenović, Aleksandar 
Cvetković, Boris Popov, and another member of the detachment who over 
the next two days left in the morning hours in the direction of Vlasenica to 
an unknown location to guard the prisoners and  returned to the base in the 
evening.63

59 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 48. 
60 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, pages 36-38.
61 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 42-46.
62 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 49.
63 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 52-54. 
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(iv) 15 July 1995

52. �Early in the morning of 15 July 1995 Colonel Ljubiša Beara64 called the base of 
the 10th Sabotage Detachment in Dragaševac asking for seven to eight soldiers 
to come to Vlasenica. Since Pelemiš, who was the only authority in the unit 
who could send soldiers to a particular assignment was absent, the request was 
put on hold until his return to the base.65 Beara called again an hour later, when 
he was informed by Franc Kos that Pelemiš would be back in the base soon.66

53. �During this time, the group tasked with the transportation of the body of 
Dragan Koljivrat to Trebinje arrived back in Vlasenica.67

54. �Milorad Pelemiš, Dragomir Pećanac, Vujadin Popović, Zoran Obrenović, and 
Luka Jokić returned to Dragaševac shortly after.68 

55. �Dragomir Pećanac stayed in the office of Pelemiš between half an hour and an 
hour. When he left the office, he informed the soldiers present that all military-
age men from Srebrenica would be executed. Vujadin Popović added that it was 
an order that had to be carried out.69 

56. �Milorad Pelemiš selected the following ten men to carry out this order: Franc Kos 
and Luka Jokić as platoon commanders, Brano Gojković, Dražen Erdemović, 
Stanko Savanović, Vlastimir Golijan, Zoran Goronja, Aleksandar Cvetković, 
Zoran Obrenović, and Marko Boškić.70 They were further ordered by Pelemiš to 
start implementing the order by departing to Zvornik where they would  receive 
further instructions.71

64 �Ljubiša Beara was a Chief of the Administration for Security Affairs of the VRS Main Staff. Trial 
Chamber of the ICTY in the Popović et al. case found him guilty of genocide, murder, and criminal 
conspiracy with the internt of persecuting Bosnian Muslims and men from Srebrenica on the 
grounds of political and religious differences. He was sentenced to life imprisonment.

65 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 56. 
66 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 56. 
67 Dražen Erdemović, Testimony in the Tolimir case, 17 May 2010, T. 1870-1871.
68 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 59. 
69 Marko Boškić, Transcript of questioning suspect Marko Boškić, Part I, 11 February 2010, page 41. 
70 Marko Boškić, Transcript of questioning suspect Marko Boškić, Part I, 11 February 2010, page 43. 
71 �Marko Boškić, Transcript of questioning suspect Marko Boškić, Part I, 11 February 2010, pages 

44-45. 
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57. �When he learned the details of the assignment, Marko Boškić went to the 
office of Pelemiš and told him that he did not want to participate in executing 
the order. Milorad Pelemiš took out his gun and pointed it to Marko Boškić’s 
forehead, and cursing his nationality threatened to kill him if he refused to 
participate in the operation.72 Pelemiš told the platoon commanders they had 
the right to kill anyone who refused the order.73 

58. �Since there was no one in Zvornik to give them further instructions, the group 
returned to their base in Vlasenica. 

(v) �16 July 1995: Execution of approximately 1,200 Muslims at the Branjevo 
Military Farm

59. �On 16 July 1995 the prisoners were transferred from the school in Kula to the 
Branjevo Military Farm near the village of Pilice where they were executed by 
members of the 10th Sabotage Detachment, as a unit directly subordinated to 
the VRS Main Staff, and by members of other units. 

60. �The group of soldiers originally selected by Milorad Pelemiš was scheduled to go 
to Zvornik again on 16 July 1995. However, the group74 went to carry out the 
order they had received from Milorad Pelemiš without Zoran Obrenović and 
Luka Jokić who were not in the base that morning.75

61. �When they arrived at the base of the Zvornik Brigade, Franc Kos, Brano 
Gojković, and Aleksandar Cvetković who was driving, entered the military 
barracks while the others waited in the van.76 They came back accompanied by 

72 �Marko Boškić, Transcript of questioning suspect Marko Boškić, Part II, 11 February 2010, page 
8, United States of America vs. Marko Boškić, Circuit Court of the United States of America, 
Massachusetts, Case No. 04-10298-DPW, 19 October 2006, page 3. 

73 �United States of America vs. Marko Boškić, Circuit Court of the United States of America, 
Massachusetts, Case No. 04-10298-DPW, 19 October 2006, page 3. When Dražen Erdemović 
refused to execute Muslim prisoners at the Branjevo Military Farm, Brano Gojković threatened him 
by saying: “If you will not do it, you may as well stand in line with the others [other prisoners] and 
give your gun to someone to shoot you.” Dražen Erdemović, Testimony in the ICTY Prosecutor vs. 
Dražen Erdemović [hereinafter referred to as the Erdemović case), 20 November 1996, page 231. 

74 �Brano Gojković, Dražen Erdemović, Stanko Savanović, Vlastimir Golijan, Zoran Goronja, 
Aleksandar Cvetković, Zoran Obrenović, and Marko Boškić.

75 Marko Boškić, Transcript of questioning suspect Marko Boškić, Part II, 11 February  2010, page 14.  
76 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3118-3120.
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a tall, overweight Lieutenant-Colonel in VRS uniform, accompanied by two 
members of the Military Police of the Drina Corps77. 

62. �The Lieutenant-Colonel and two military policemen got into an Opel Cadet 
and directed the members of the 10th Sabotage Detachment to the Branjevo 
Military Farm near Pilice village.78 

63. �When they arrived at the farm, Gojković announced that the prisoners from 
Srebrenica would soon start coming in buses and that they were going to be 
executed.79 

64. �At the moment the first buses started coming in, the Lieutenant-Colonel and 
two military policemen drove off in the Opel Cadet.80 

65. �With their hands tied behind their backs, and some with their eyes blind-
folded, the prisoners were transported from the school in Kula to the Branjevo 
farm by bus, accompanied by members of the Military Police of the VRS Drina 
Corps. Upon their arrival they were separated in groups of ten some 100 to 200 
meters away from the place where the buses were parked. Franc Kos, Brano 
Gojković, Stanko Savanović, Zoran Goronja, Marko Boškić, Vlastimir Golijan, 
Aleksandar Cvetković, and Dražen Erdemović jointly fired at and killed the 
Muslim prisoners. Once one group of prisoners was executed, members of the 
Military Police would bring another group of ten prisoners and line them up 
at the place of execution where they were killed in the same manner as the 
previous group. The prisoners were ordered to turn their back to the execution 
squad so that they were facing the bodies of the prisoners killed before them.81 
Those who still showed signs of life were approached by soldiers and shot in the 
head and body at close range.82 

77 Dražen Erdemović, Testimony in the Tolimir case, 17 May 2010, T. 1870-1871.
78 Dražen Erdemović, Testimony in the Tolimir case, 17 May 2010, T. 1871.
79 Dražen Erdemović, Testimony in the Tolimir case, 17 May 2010, T. 1871.
80 Dražen Erdemović, Testimony in the Tolimir case, 17 May 2010, T. 1871.
81 �Ahmo Hasić, Testimony in the Popović et al. case, 6 September 2006, T. 1198-1205; PW-117, 

Testimony in the Krstić case, 14 April 2000, T. 3041-3042.
82 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3174. 
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66. One of surviving prisoners testified:

When they opened fire, I fell on the ground immediately. My hands were 
still tied behind my back. I fell on my stomach, facing the ground. One 
man fell over me and I could feel his warm blood flowing over my body. 
The firing went on and then the soldiers were ordered to fire at each one of 
us one more time. I heard them say that they were afraid to fire at the head, 
fearing that they may spill our brains and that they should instead fire in 
the back. 

I was shot in the back. My hands were tied. The bullet went under my left 
armpit, through my shirt and it just grazed me. I continued to lie still. 
I could hear them ask if anyone was alive so that they could dress their 
wounds, and those who answered them were immediately finished off. I 
heard one man who was moaning and begging them to kill him but they 
told him they would let him suffer for a while and that they would kill him 
later.83

67. �Stanko Savanović bragged that he had killed between 200 and 300 prisoners, 
indicating that there was a contest going on between the members of the firing 
squad. If a prisoner fell to the ground before they started firing or if a prisoner 
was not shot by a bullet, Savanović would come up and kill that prisoner at 
close range with his gun.84

68. �As they were taking them to the execution place, the soldiers asked if any of the 
prisoners had relatives with money to exchange for them. Those who said they 
did were taken aside.85 

69. �One of the Muslim prisoners lined up for execution asked Erdemović to spare 
his life on account of the fact that he had saved the lives of some Serbs from 
Srebrenica by helping them leave Srebrenica and go to the Federal Republic of 
Yugoslavia. However, Brano Gojković and Vlastimir Golijan insisted that all 

83 PW-117, Testimony in the Krstić case, 14 April 2000, T. 3041-3042.
84 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3180-3181.
85 �Protected witness PW-117 stated: “They asked us if we had family or relatives abroad to send money 

for our exchange and those who said they did were separated from the rest of the group”, PW-117, 
Testimony in the Krstić case, 14 April 2000, T. 3041. 
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Muslim prisoners had to be executed so that there were no witnesses. Vlastimir 
Golijan killed that particular Muslim prisoner.86 

70. �Eight members of the 10th Sabotage Detachment used automatic weapons for 
the execution of the prisoners.87 After they executed all prisoners who arrived 
on the first bus, Brano Gojković and Aleksandar Cvetković asked to have their 
guns replaced by M-84 machine guns to expedite the execution. However, due 
to the high power of the ammunition used for this weapon, the prisoners were 
not killed, but wounded and most of them begged to be killed.88

71. �When the execution had been underway for some time, Brano Gojković and 
Vladimir Golijan insisted that the drivers of the buses should also take part in 
the execution so that they would not testify about the crime as eye-witnesses. 
Brano Gojković gave a gun to one of the drivers and ordered him to shoot at 
the prisoners. He fired at one of the Muslim prisoners and killed him in front 
of all those present.89 

72. �Around 13:00, eight unidentified members of the Bratunac Brigade of the 
Drina Corps arrived at the Branjevo Military Farm. They beat the prisoners 
with metal bars and gun barrels, humiliated them and made them pray and beg. 
They continued executing Muslim prisoners while the members of the 10th 
Sabotage Detachment stood by and watched.90 

73. �During his testimony at the ICTY, Dražen Erdemović recognized one of those 
soldiers in a photograph taken on 12 July 1995 in Potočari. It is a soldier who 

86 �Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3130-3131. Ahmo Hasić also 
testified that prisoners were asked for money: “A Serb soldier who was walking next to me asked 
me to give him German Marks and when I said I did not have any, I thought he was going to kill 
me. He kicked me in the stomach.”, Ahmo Hasić, Testimony in the Popović et al. case, 6 September 
2006, T. 1201-1202. 

87 �Annex 17. Internal document of the 10th Sabotage Detachment: Note of Allocation of Ammunition 
for July 16, 1995. 

88 �Ahmo Hasić, a prisoner who survived the execution, described: “When there was no more gunfire, 
one of them asked if there were any survivors. “I am alive”, said one prisoner. Somebody else from 
the other side also said: “I am alive, please kill me”. Then, this soldier would go from one prisoner to 
another and shot them in the head”. Ahmo Hasić, Testimony in the Popović et al. case, 6 September 
2006, T. 1202-1204; Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T.3128. 

89 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3132. 
90 Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10974-10975. 
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wore the uniform of the United States Army and a bandana around his head.91 
Dobrislav Stanojević identified this man as Radenko Tomić, a.k.a. Gargija, a 
member of the Bratunac Brigade.92 

74. �Mass execution of Muslim prisoners at the Branjevo Military Farm went on 
from 10:00 until 16:00 and on that occasion members of the 10th Sabotage 
Detachment took part in the execution of approximately 1,200 Muslims from 
Srebrenica.93 

75. �Finally, when the last group of Muslim prisoners was executed, the Lieutenant-
Colonel [the unidentified overweight man who had earlier that morning 
accompanied the members of the 10th Sabotage Detachment to the farm], 
returned to the execution site with two military policemen. He informed the 
members of the 10th Sabotage Detachment that there were 500 more Muslim 
prisoners in the Cultural Center in Pilice whom he ordered to be executed. 

76. �However, the members of the 10th Sabotage Detachment refused to carry out 
his order. Instead of them, the members of the Bratunac Brigade went with 
the Lieutenant Colonel. The members of the 10th Sabotage Detachment were 
instructed by the Lieutenant-Colonel to meet him later at a café bar in Pilice.94 

77. �The Lieutenant-Colonel and three members of the 10th Sabotage Detachment, 
Dražen Erdemović, Brano Gojković, and Franc Kos, sat a table in the café bar 
across the street from the Cultural Center in Pilice. Erdemović testified that 
from the café bar he had been able to see several bodies in the street in front of 
the Cultural Center in Pilice95. The sound of gunfire and explosions could be 
heard coming from the building. After a while, Radenko Tomić came to the 
café bar and informed the Lieutenant-Colonel that “everything was finished”96. 

91 Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10974-10975. 
92 �Dobrislav Stanojević, Testimony in the Popović et al. Case, 19 June 2007, T. 12888, 12891, 12899,  

Annex 23: Photograph of Radenko Tomić taken on 11 July 1995. 
93 Dražen Erdemović, Testimony in the Krstić case, 22 May 2000, T. 3129-3130.
94 Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10982. 
95 Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10984-10986.
96 Dražen Erdemović, Testimony in the Popović et al. case, 4 May 2007, T. 10984-10986. 
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78. �When they finished their assignment, the group of eight members of the 10th 
Sabotage Detachment went back to Dragaševac where Luka Jokić told them 
that Milorad Pelemiš had ordered members of the First Platoon to return to 
Bijeljina97.  

(vi) Covering up of the crime committed at the Branjevo Military Farm

Primary and secondary graves

79. �On 16 July 1995, Damjan Lazarević, commander of the 2nd Engineering 
Battalion of the Zvornik Brigade ordered members of the Brigade, including 
Cvijetin Ristanović, to take an excavator and go to Branjevo to dig a hole in the 
ground. As he was carrying out the order issued by his commander, Ristanović 
saw a ULT 220 wheel loader that was used to push up the bodies of the prisoners 
into the hole and cover them.98

80. �The bodies of the prisoners who had been executed at the Cultural Center in 
Pilice were transferred to the Branjevo Military Farm and buried along with the 
bodies of the prisoners executed at the Farm.

81. �On 16 July 1995, an unidentified soldier from the 1st Battalion of the Zvornik 
Brigade came to Branjevo and asked for 5 men to be sent to the Cultural Center 
in Pilice to help load the bodies.99 When they came to Pilice, they found soldiers 
who were guarding the premises and preventing civilians from coming near 
the Cultural Center. The soldiers who came from Branjevo began loading the 
bodies into two tipper trucks, and they described the interior of the Cultural 
Center as “filled with bodies piled over each other, scattered throughout the 
room.”100

82. �Milenko Tomić, a driver and member of the R Battalion of the Zvornik Brigade 
reported for duty at the Cultural Center in Pilice on 17 July 1995, acting on 
orders issued by Radislav Pantić. Tomić arrived in his truck and together with an 

97 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 84.
98 �Cvijetin Ristanović, Testimony in the Vidoje Blagojević and Dragan Jokić ase [hereinafter referred to 

as the Blagojević and Jokić Case], 1 December 2003, T. 5360, 5389-5392, 5418.
99 Radivoje Lukić, Testimony in the Popović et al. case, 19 April 2007, T. 10272-10275.
100 Jevto Bogdanović, Testimony in the Popović et al. case, 10 May 2007, T. 11329-11330.
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unidentified soldier continued transferring the bodies to the Branjevo Military 
Farm.101

83. �The mass grave at the Branjevo Military Farm was found in 1996. All th executed 
prisoners, except for one, wore civilian clothes and by conducting DNA analysis 
all bodies were identified. All the victims were men and whenever it was possible 
to establish the cause of death it was determined that a gunshot wound was the 
cause of death.  

84. �Four secondary graves were also found on the road to Čančari which were 
related to the primary mass grave found at the Branjevo Military Farm.102 

85. �Among the bodies found in the primary grave at the Branjevo Military Farm 
and in four secondary graves, 960 bodies were identified by means of DNA 
analysis were determined to belong to missing persons reported to the ICRC 
after the fall of Srebrenica103. In addition to those 960 bodies, a fifth secondary 
grave known as “Čačanski Road 8” was discovered. The bodies from this mass 
grave were exhumed in October and November 2008 and at least 84 bodies and 
5 pieces of fabric were found in this mass grave104. 

101 Milenko Tomić, Testimony in the Popović et al. case, 5 February 2008, T. 21001-21002.
102 �These mass graves are identified as Čančari Road 9-12. Čančari road is approximately 30 to 40 km 

south-west from Branjevo, “Srebrenica – primary and secondary mass graves; DNK and forensic 
evidence”, ExhibitNo. 4DP04524 in the Popović et al. case; Dušan Janc, Testimony in the Popović 
et al. case, 1 May 2009. The connection between those mass graves was established based on the 
analyses of soil, fabric, and pollen. “Jose Pablo Baraybar – Anthropology of the examination of 
human remains in Eastern Bosnia in 1999”, Exhibit No. P00559 in the Popović et al. case, pages 
3 and 8; “S. E. Maljaaras Report on the examination of the pieces of fabric found in mass graves, 
11 February 2000”, Exhibit No. P00675 in the Popović et al. case, page 23. Aerial photographs 
indicating that the secondary grave “Čančari Road” was created between 7 September and 27 
September 1995. “Satellite image, Čančari, September 27, 1995”, Exhibit No. P01868 in the 
Popović et al. case; “Satellite image, Čančari, 2 October 1995 (marked as CR-12), Exhibit No. 
P01869 in the Popović et al. case. 

103 �“Forensic Evidence Summary, Dušan Janc, 13 March 2009”, Exhibit No. PO04490 in the Popović 
et al. case, page 37. 

104 �International Commission on Missing Persons, “Summary of the ‘Čančari Road8 Report’ drafted 
from October 2008 until 19 November 2008”,Exhibit No. P04499 in the Popović et al. case, page 8. 
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Request to issue falsified personal identification documents to eight members 
of the 10th Sabotage Detachment

86. �On 16 January 1996 Petar Salapura sent a telegram to the Ministry of the 
Interior (MUP) of Republika Srpska directly asking them to issue personal 
identification documents to eight members of the 10th Sabotage Detachment 
so that they could escape to Serbia:

“Considering that we have a group of members in the 10th Sabotage De-
tachment who are foreign citizens or are on the list of individuals who have 
been indicted by the Hague Tribunal, we ask that you order the Bijeljina 
MUP to issue personal IDs with Serbian first and last names to these indi-
viduals, or with different first and last names for Serbian nationals. There 
are 8 (eight) such individuals105.”

87. �Milorad Pelemiš or an intelligence officer from the command was supposed to 
register those eight individuals to the MUP in Bijeljina106. 

88. �Dražen Erdemović testified that he and the other seven members of the 10th 
Sabotage Detachment who had participated in the execution of prisoners in 
Branjevo received their personal identification documents with different names 
to enable them to flee to Serbia without difficulties.107 

(vii) 23 July 1995: Execution of Muslim prisoners in Bišina

89. �In his testimony, Dražen Erdemović stated that Radoslav Kremenović had told 
him that on 22 July 1995 Petar Salapura came to Dragaševac and together with 
Milorad Pelemiš tried to convince a group of members of the 10th Sabotage 
Detachment to carry out an assignment. Kremenović further told Erdemović 
that he had refused to carry out that order because he did not want to allow 
Salapura to “drag him into his dirty business”108. 

105 �Annex 18: Telegram sent by Petar Salapura to the MUP of Republika Srpska,  strictly confidential 
No. 12/45-1524, dated 14 January 1996. 

106 �Annex 18: Telegram sent by Petar Salapura to the MUP of Republika Srpska,  strictly confidential 
No. 12/45-1524, dated 14 January 1996.

107 Petar Salapura, Testimony in the Tolimir case, 3 May 2011, T. 13597. 
108 Dražen Erdemović, Testimony in the Erdemović case, 19 November 1996, T. 232.
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90. �On 23 July 1995, Momo Amović, Commander of the Administration of the 
Drina Corps Command, ordered one of his subordinates109 to pick up five or six 
soldiers in Dragaševac and drive them to Bišina by a mini-van110. 

91. �That same day, a member111 of the Battalion of the Military Police of the Drina 
Corps was ordered to take a military truck and pick up prisoners from a prison 
in Sušica. When he and another two soldiers from his unit loaded the prisoners 
on to the truck, they departed towards Šekovići. On the way, another truck and 
a mini van112 joined them. At some point, Vujadin Popović also joined them113. 

92. �This convoy stopped 200 or 300 meters away from the Command of the Bišina 
Batallion of the Šeković Brigade.114 Five or six soldiers came out of the mini 
van. Some wore insignia of the 10th Sabotage Detachment.115 After a short 
conversation with Vujadin Popović, they opened the rear door on the truck 
and dragged out 5 prisoners. They took them 30 meters away from the parked 
vehicles and killed them by firing from their automatic guns.116 The remaining 
prisoners were executed in the same manner. Members of the 10th Sabotage 
Detachment took them in groups of 5 and executed all of them. 

93. �When the execution was over, a front-loading excavator came to the execution 
site and dug a hole in which all executed prisoners were buried.117

94. �The subordinate of Momo Amović returned the same 5 or 6 soldiers back to 
Dragaševac.118

109 �This subordinated member of the Drina Corps testified before the ICTY in the Popović et al. case, 
as protected witness PW-175. 

110 �PW-175, Testimony in the Popović et al. case, 25 March 2009, T. 32783; Annex 19: Off-site work 
order No. 28/3/202 for the mini van with license plates P/7027, in the period 18 July 1995 until 
31 July 1995. 

111 �Member of the Military Police Battalion of the Drina Corps testified before the ICTY in the 
Popović et al. case as protected witness PW-172, 10 March 2009, T. 32570. 

112 �PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32570; Annex 19: Off-Site Work 
Order, No. 28/3-202 for the use of a mini van with license plates No. P-7027 for the period 18 
July 1995 until 31 July 1995. 

113 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32572.
114 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32572.
115 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32572.
116 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32572-32573.
117 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32574.
118 PW-172, Testimony in the Popović et al. case, 10 March 2009, T. 32783.
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95. �The Missing Persons Institute of Bosnia and Herzegovina finished the 
exhumation of the bodies from the primary mass grave in Bišina on 28 October  
2009119. They found the remains of 39 individuals. It was established that they 
were blind-folded and that their hands had been tied with wire. Explosive 
devices were also found in the mass grave120. 

F. �Documented operations of the 10th Sabotage Detachment from the time of 
the fall of Srebrenica until the end of the war in BiH

(i) Operation Stupčanica – ’95: The take-over of the UN protected zone in Žepa 

96. �When the operation in Srebrenica was completed, approximately 15 members 
of the 10th Sabotage Detachment from both platoons, under the command of 
Milorad Pelemiš, were assigned along with other VRS units to take over the UN 
protected zone in Žepa121. Their most important assignment was to guard the 
bridge leading into Žepa so that they could control the way out of the enclave.122 

97. The VRS put Žepa under its control on 28 July 1995. 

(ii) Bosnian Krajina 

98. �Following the take-over of Žepa and in accordance with orders issued by Colonel 
Petar Salapura, the 10th Sabotage Detachment was dispatched to Bosnian 
Krajina where they stayed until the end of the war in BiH, with only occasional 
trips to their bases.123 Members of the State Security Service of the Republic of 
Serbia, among whom was Colonel Zoran Mandić, came to Bosnian Krajina on 
a number of occasions and talked to Milorad Pelemiš.124 

119 �<http://www.ino.ba/index.php?option=com_content&view=article&id=92%3Aiz-jame-biina-
ekshumirane-34-rtve&catid=2%3Asaopstenja&Itemid=5&lang=bs>, [Accessed on 22 August 2011 ]. 

120 ���������������������������������������������������������������������������������<http://www.tuzilastvotk.com.ba/arhiv.php?xnewsaction=getnews&newsarch=102009>, 
[Accessed on 22 August 2011]. 

121 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 88. 
122 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 88. 
123 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 94. 
124 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigators on 8 May 2010, page 94. 
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IV �The 10th Sabotage Detachment: Senior commanders 
who issued orders and unit members who carried out 
operations

99. �Petar Salapura was born on 20 August 1948 in the village of Bjelaj, Bosanski 
in the Petrovac municipality, Bosnia and Herzegovina. 

100. �He held the position of the Chief of the Administration for Intelligence Affairs 
of the VRS Main Staff from its establishment in May 1992 until 1997, when he 
officially left the VRS Main Staff125. On 7 February 1994 he was registered with 
the 30th Personnel Center at the VJ General Staff as a Chief of the Department 
for Intelligence Affairs126. 

101. �In addition to the previously mentioned operations of the 10th Sabotage 
Detachment which was under his command, Petar Salapura also gave orders 
regulating the internal relations inside this unit. Namely, Franc Kos stated that 
Petar Salapura issued a verbal order to Pelemiš to kill the following members 
of the unit because they talked too much about the activities of the unit: Zijad 
Žigić, Mladen Marinović, Marko Boškić, and Dražen Erdemović. Pelemiš 
ordered Franc Kos to carry out this assignment. However, in order to protect 
himself, Kos asked for a written order which was never issued.127 

102. �Instead of Kos, Stanko Savanović was ordered to carry out this assignment. 
He fired at Dražen Erdemović, Radoslav Kremenović, and Zijad Žigić as they 
were leaving a café bar in Bijeljina on the night of 22 July.128 On this occasion, 
Dražen Erdemović was hit by two bullets in his chest and stomach. The other 
two men were not injured. 

103. �During the “Krivaja – ‘95” operation, in the morning of 13 July 1995, Petar 
Salapura was at the football field in Nova Kasaba at a time when 500 Bosnian 
Muslim prisoners were also there. Those prisoners were executed the following 
day in the vicinity of Zvornik129. In the afternoon of 13 July 1995, Petar 

125 Petar Salapura, Testimony in the Tolimir case, 2 May 2011, T. 13478. 
126 �Annex 20: Order No. 5-34 issued by the Chief of the Personal Administration of the VJ 

GeneralStaff, 7 February 1994. 
127 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 118.
128 Dražen Erdemović, Testimony in the Erdemović case, 20 November 1996, T. 620. 
129 Annex 21: Intercepted communication, at 10:15 a.m., 13 July 1995.
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Salapura joined General Ratko Mladić in Srebrenica130.  In the ensuing period 
of the operation, Salapura stayed at the headquarters of the VRS Main Staff in 
Crna Rijeka, coordinating the activities of the Administration of Intelligence 
Affairs of the VRS Main Staff.131 

104. �Petar Salapura currently lives in Serbia as a retired Colonel. The Humanitarian 
Law Center filed a criminal complaint with the Office of the War Crimes 
Prosecutor of the Republic of Serbia against Petar Salapura on 16 August 2010 
for the criminal act of genocide. The state organs of the Republic of Serbia have 
yet to act on this complaint. 

105. Dragomir Pećanac was born on 6 June 1964 in Sarajevo, BiH.

106. �He was General Ratko Mladić’s personal adjutant in July 1995. From 7 February 
1994 he was registered with the 30th Personnel Center at the VJ Main Staff as 
an officer.132 

107. �The Office of the Prosecutor of Bosnia and Herzegovina issued an order on 20 
October 2005 to conduct investigation No. KT-RZ 157/02 against Dragomir 
Pećanac and other individuals suspected to have committed a criminal act of 
genocide. 

108. �Dragomir Pećanac currently lives in Belgrade, Serbia as a retired Major. The 
Humanitarian Law Center filed a criminal complaint with the Office of the 
War Crimes Prosecutor of the Republic of Serbia against Dragomir Pećanac 
on 16 August 2010 for the criminal act of genocide. The state organs of the 
Republic of Serbia have yet to act on this complaint. 

109. �Milorad Pelemiš was born on 30 August 1964 in the village of Pelemiši, in the 
Kladanj municipality, BiH.

110. �As a member of the VJ special units, Pelemiš was sent on temporary duty to the 
VRS on 2 March 1994 with details specified in telegram No. 623-2 sent by the 

130 Petar Salapura, Testimony in the Tolimir case, 3 May 2011, T. 13589-13590. 
131 �Annex 22: Telegram No. 12/45-872, sent by Petar Salapura to the Radio-Reconnaissance Platoon 

of the Drina Corps, 15 July 1995. 
132 �Annex 20: Order No. 5-34 issued by the Chief of the Personal Administration of the VJ 

GeneralStaff, 7 February 1994.
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Command of the VJ Special Units Corps133. Milorad Pelemiš was a commander 
of the 10th Sabotage Detachment of the VRS Main Staff from its founding on 
14 October 1994 until the end of the war in BiH. 

111. �At the beginning of April 1999, Milorad Pelemiš, Slobodan Orašanin, Branko 
Vlačo, and Rade Petrović put themselves under the command of Jugoslav 
Petrušić134. This group is known as “Pauk” (Spider) and its members acted as 
mercenaries. 

112. �Members of the “Pauk” group, as volunteers of the VJ, were active during 
the armed conflict in Kosovo where they allegedly committed a number of 
criminal acts. On 4 May 2000, the District Office of the Prosecutor raised 
an indictment against the above mentioned members of the “Pauk” group for 
their participation in criminal acts of murder, extortion, espionage, and illegal 
possession of firearms and ammunition.

113. �According to the indictment this group extorted  DM 20,000 from Albanian 
prisoners Mirsad and Sadik Nimoni, threatening to kill them if they failed to 
hand over the money. The sister of two Nimoni brothers sent the money to 
the Kelebija border crossing where it was collected by Milorad Pelemiš and 
Branko Vlačo.135  Also, in May 1999, Pelemiš and Rade Petrović, along with 
Petrušić, took two Albanian men, Rahman Idriz and Hamid Neziri to a forest 
near Dečani where they killed them.136 

114. �On 13 November 2000, the District Court in Belgrade sentenced Pelemiš to 
one year in prison for the criminal act of extortion and illegal possession of 
firearms and ammunition while he was acquitted of murder and espionage 
charges. The Supreme Court of Serbia overturned the first-instance decision 
and returned the case for retrial. A second trial is underway.

133 Annex 24: Telegram No. 623-2 of the Command Corps of the VJ Special Units of, 2 March 1994.  
134 �Jugoslav Petrušić, a.k.a. Dominik was a double agent for French Intelligence and Serbian State 

Security. As an employee of the French Intelligence, he allegedly committed a number of criminal 
acts, including executions and political assassinations in Algeria, Belgium, Spain, and Zaire. 

135 �Statement of Mirsad Nimonaj given to the Humanitarian Law Center on 24 October 2000; 
Statement of Sadik Nimonaj given to the Humanitarian Law Center on 29 October 2000; 
Statement of Luan Loshi given to the Humanitarian Law Center on 31 October 2000.

136 �Humanitarian Law Center: Identification of the victim: Neziri Hamdi, 7 May 2000, information 
taken from the ICRC; Humanitarian Law Center: Identification of the victim: Rahman Idrizaj, 13 
November 2000, information taken from the ICRC. 
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115. �Milorad Pelemiš now lives in Belgrade. The Humanitarian Law Center filed 
a criminal complaint with the Office of the War Crimes Prosecutor of the 
Republic of Serbia against Milorad Pelemiš on 16 August 2010 for the criminal 
act of genocide. The state organs of the Republic of Serbia have yet to act on 
this complaint. 

116. �Franc Kos, a.k.a. Slovenac and Žuti was born on 16 July 1966 in Celje, 
Slovenia. 

117. �Upon his arrival in Bosnia in January 1993, Kos joined the ABiH as a soldier 
of the 3rd Platoon of the 2nd Battalion of the Tuzla Brigade. At the beginning 
of October 1993 he was arrested by the ABiH for helping Serbs cross the line 
of the conflict line and enter Republika Srpska. After being imprisoned for 
forty days, Kos fled to the Serb-controlled territory where he was arrested and 
detained in the Batković camp. 

118. �During his stay in this camp, Kos met Zijad Žigić and Stjepo Pranić and together 
with them, he later became a member of the 10th Sabotage Detachment. 

119. �Franc Kos was released from the camp in February 1994 as a member of a group 
made up of seven people, including Zijad Žigić, Stjepo Pranić, and Dražen 
Erdemović under the command of Captain Zoran Manojlović. This group was 
under the command of the Administration for Intelligence Affairs, i.e. its Chief 
Petar Salapura. Their main task was to conduct sabotage operations behind the 
enemy lines.137 

120. �Over time, members of the group became dissatisfied with the fact that the 
group was not officially a unit of the VRS. Also, they objected to plans made 
by the VRS Main Staff that their activities should be expanded with new 
assignments, including capturing prisoners on the enemy-controlled territory. 
Those prisoners were transferred to VRS-controlled territory for questioning. 
The above reasons created a conflict between Manojlović and Salapura. 
Manojlović was later transferred to the 410th Intelligence Center of the VRS. 
The group was reformed into the 10th Sabotage Detachment which was put 

137 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, page 9. 
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under the control of Milorad Pelemiš.138 Franc Kos was appointed commander 
of the Bijeljina Platoon. 

121. �Franc Kos left the unit at the end of 1996 when his two-year contract expired. 
Milorad Pelemiš contacted him in 1997 and offered him a three-month contract 
for a military engagement in Zaire through Serbia’s State Security Agency. Upon 
Kos’s return from Zaire, Kos lived in Bijeljina until he was arrested on 20 April 
2000 while trying to enter Croatia from Serbia at a border crossing near Osijek. 
Shortly thereafter he was extradited to BiH where he is currently being tried for 
the crime of genocide committed against Muslims from Srebrenica. 

122. Marko Boškić was born on 9 July 1964 in Tuzla, BiH.

123. �In 1993 Boškić tried to flee from BiH and go to Serbia but he was arrested and 
detained in the Batković prison camp.139

124. �In June 1994 Boškić accepted an offer to become a member of the VRS, i.e. a 
member of a sabotage group commanded by Captain Zoran Manojlović.140 He 
became a member of the 10th Sabotage Detachment on 14 October 1994 and 
stayed with the unit until the end of the war in BiH. 

125. �After the war, Boškić spent 18 months in Serbia, in Belgrade and in Sremska 
Mitrovica. At the end of 1997 Boškić moved to Germany and in 2000 he 
moved to the United States. He was arrested in the US in 2004 on suspicion 
that in a hit-and-run accident, while driving under the influence of alcohol, he 
had killed a US citizen. For the criminal acts committed in the US, for lying on 
his immigration application and hiding the fact that he had participated in the 
Srebrenica massacre, Boškić was sentenced to five years’ imprisonment in the 
USA.141 After serving his sentence in a US federal prison, Boškić was deported 
to BiH where he was sentenced by a legally binding judgement to 10 years’ 
imprisonment for crimes against humanity.142 

138 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigator on 8 May 2010, pages 10-11. 
139 �Marko Boškić, Statement given to the Federal Investigation Bureau (United States), 31 August 

2004, page 4. 
140 See paragraphs 120-121. 
141 �United States of America vs. Marko Boškić, Case No. 04-10298-DW, Government’s Sentencing 

Memorandum, 19 October 2006.
142 Judgment of the Court of Bosnia and Herzegovina in Case No. X-KR-10/928, 19 July 2010. 
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126. Aleksandar Cvetković was born on 4 April 1968 in Tuzla, BiH. 

127. �On 20 October 2005 the Office of the Prosecutor of BiH ordered investigation 
No. KT-RZ 157/05 against Aleksandar Cvetković and other individuals on 
suspicion of committing a criminal act of genocide. 

128. Cvetković emigrated to Israel in 2006 where he received Israeli citizenship. 

129. �Based on an extradition request issued by the BiH judiciary, Cvetković was 
arrested in Israel on 18 January 2011. 

130. �On 1 August 2011 the District Court in Jerusalem ruled to extradite Cvetković 
to Bosnia and Herzegovina in 60 days to be tried for his role in the execution 
of over 800 Srebrenica Muslims at the Branjevo Military Farm committed on 
16 July 1995. 

131. �Dražen Erdemović, a Croatian national, was born on 25 November 1971 in 
Donja Dragunja, in the Tuzla municipality, BiH. 

132. �In October 1993 he was arrested by the HVO for helping Serbs from Donja 
Dragunja to cross the line of conflict and go to Republika Srpska. 

133. �In April 1994 he became a member of a sabotage detachment under the 
command of Zoran Manojlović and from 14 October 1994 until the end of 
the war in BiH he was a member of the 10th Sabotage Detachment of the VRS 
Main Staff.143 

134. �Members of the State Security Sector of the Republic of Serbia arrested Erdemović 
on 2 March 1996 on suspicion that he had committed crimes against the 
civilian population. Radoslav Kremenović, a member of the Vlasenica Platoon 
of the 10th Sabotage Detachment who had been hiding Dražen Erdemović in 
his house in Bečej, Serbia, was also arrested on this occasion.144 

143 See paragraphs 120-121. 
144 �Annex 25: Office of the District Prosecutor in Novi Sad, Serbia, Request for investigation against 

Dražen Erdemović and Radoslav Kremenović, 8 March 1996. 
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135. �Dražen Erdemović was extradited to the ICTY on 30 March 1996 where he 
admitted that he had participated in the execution of 1,200 Muslim prisoners 
at the Branjevo Military Farm on 16 July 1995. He was sentenced by a legally 
binding decision to five years’ imprisonment for the violation of customs of 
war. 

136. �Brano Gojković was born on 4 October 1968 in Starić, Kladanj municipality, 
BiH. 

137. �In July 1995, Gojković was a member of the Vlasenica Platoon of the 10th 
Sabotage Detachment. On 16 July 1995 he took part in the execution of 1,200 
Muslim prisoners from Srebrenica at the Branjevo Military Farm. After the war 
in BiH, he was engaged as a mercenary in the war in Zaire, in Kosovo, and in 
the Former Yugoslav Republic of Macedonia in the group of Jugoslav Petrušić. 

138. �Brano Gojković currently lives in Belgrade, Serbia. The Humanitarian Law 
Center filed a criminal complaint with the Office of the War Crimes Prosecutor 
of the Republic of Serbia against Gojković on 16 August 2010 for the criminal 
act of genocide. The state organs of the Republic of Serbia have yet to act on 
this complaint. 

139. �Vlastimir Golijan was born on October 25, 1974 in Žeravice, in the Kladanj 
municipality, BiH. 

140. �Vlastimir Golijan is one of four individuals145 charged with committing a 
criminal act of genocide against Bosnian Muslims from Srebrenica in the Franc 
Kos et al. Case tried before the Court of BiH. The trial is still underway. 

141. �Zoran Goronja was born on September 7, 1971 in Jošava, in the Bosanski 
Novi municipality, BiH.

142. �Zoran Goronja is one of four individuals146 charged with committing a criminal 
act of genocide against Bosnian Muslims from Srebrenica in the Franc Kos et al. 
case tried before the Court of BiH. The trial is still underway.

145 Franc Kos, Stanko Kojić, Vlastimir Golijan, and Zoran Goronja. 
146 Franc Kos, Stanko Kojić, Vlastimir Golijan, and Zoran Goronja. 
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143. �Radoslav Kremenović was born on 16 October 1967 in the village of Bistrica, 
in the Banja Luka municipality, BiH.

144. �Radoslav Kremenović, a former member of the Vlasenica Platoon of the 10th 
Sabotage Detachment was arrested together with Dražen Erdemović on 2 March 
1996 by members of the State Security Sector of the Republic of Serbia. After 
being questioned for hiding Erdemović and for illegal possession of firearms 
and ammunition in his house in Bečej, Serbia, Kremenović was released and he 
has not been prosecuted.147 

145. �Kremenović currently lives in Serbia. The Humanitarian Law Center filed 
a criminal complaint with the Office of the War Crimes Prosecutor of the 
Republic of Serbia against Kremenović on 16 August 2010 for the criminal act 
of genocide. The state organs of the Republic of Serbia have yet to act on this 
complaint. 

 
146. �Zoran Obrenović a.k.a. Maljić was born on January 22, 1971 in Piskavice, in 

the Vlasenica municipality, BiH. 

147. �He was nicknamed Maljić while he was a member of an assault detachment 
of the VRS in the period from 1992 to 1993 because he allegedly used a large 
hammer (malj) to kill Muslim prisoners.148 

148. �Zoran Obrenović currently lives in Serbia. The Humanitarian Law Center 
filed a criminal complaint with the Office of the War Crimes Prosecutor of the 
Republic of Serbia against Obrenović on 16 August 2010 for the criminal act 
of genocide. The state organs of the Republic of Serbia have yet to act on this 
complaint. 

149. �Stanko Savanović a.k.a. Geza, registered under the name Stanko Kojić, was 
born on January 23, 1968 in Travnik, BiH.

150. �Savanović was a member of the “Pauk” group during the armed conflict in 
Kosovo. In April 1999, Milorad Pelemiš contacted Savanović and offered him 

147 �Office of the District Prosecutor in Novi Sad, Serbia, Request for investigation against Dražen 
Erdemović and Radoslav Kremenović, 8 March 1996. 

148 Franc Kos, Interview given to the ICTY investigators on 8 May 2010, page 28.
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the chance to participate in the conflict in Kosovo and to be paid by the VJ for 
his services. Savanović accepted.149

151. �Savanović, a.k.a. Stanko Kojić, is one of four individuals150 charged with 
committing a criminal act of genocide against Bosnian Muslims from Srebrenica 
in the Franc Kos et al. case tried before the Court of BiH. The trial is still 
underway. 

149 �Transcript of the hearing of witness Stanko Savanović before an investigating judge of the District 
Court in Belgrade in the criminal trial case of Jugoslav Petrušić, 19 November 1999, page 2. 

150 Franc Kos, Stanko Kojić, Vlastimir Golijan, and Zoran Goronja. 
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Annex 1
Photograph of Radislav Krstić handing in the flag to Milorad Pelemiš, 14 October 
1995, Vlasenica.

Annex 2 Command Structure of the 10th Sabotage Detachment in 1995.

Annex 3 Insignia of the 10th Sabotage Detachment.

Annex 4
Telegram of the VRS Main Staff sent by Zdravko Tolimir to the VJ Main Staff, 
addressed to General Mile Mrkšić, 1 February 1995. 

Annex 5 The Report by the Dutch Battalion, 24 June 1995. 

Annex 6
Order for the engagement of the 10th Sabotage Detachment, strictly confidential 
No. 1245/779, signed by Colonel Petar Salapura, 21 June 1995.

Annex 7
Information about the hearing of Mujo Muškić, strictly confidential No. 18-215/1, 
signed by Dragomir Pećanac, 29 June 1995.

Annex 8
Order of the Command of the 10th Sabotage Detachment,  strictly confidential 
No. 123-2/95, 10 July 1995.

Annex 9
Photograph of Velimir Popović (holding a flag) and Stanko Savanović (with a hat), 
members of the 10th Sabotage Detachment in Srebrenica, 11 July 1995.

Annex 10
Photograph of Zoran Stupar, member of the 10th Sabotage Detachment in Srebre-
nica, 11 July 1995.

Annex 11
Photograph of Franc Kos (1) and Zoran Obrenović a.k.a. Maljić (2) in Vlasenica, 
14 October 1995.

Annex 12
Photograph of the execution site in downtown Srebrenica. Photograph taken in 
1996.

Annex 13.1 and 
13.2

Ratko Mladić and Milorad Pelemiš in front of the police station in Srebrenica on 
11 July 1995.

Annex 14
Three members of the 10th Sabotage Detachment standing next to an abandoned 
UNPROFOR APC in Srebrenica, 11 July 1995.

Annex 15
Photograph of General Ratko Mladić congratulating members of the 10th Sabotage 
Detachment (Stanko Savanović and Velimir Popović) in Srebrenica, 11 July 1995.

Annex 16 Obituary of Dragan Koljivrat.

Annex 17
Internal document of the 10th Sabotage Detachment: Ammunition Usage Note 
for 16 July 1995. 

Annex 18
Telegram sent by Petar Salapura to the MUP of Republika Srpska, strictly 
confidential document No. 12/45-1524, dated 14 January 1996.

Annex 19
Off-site work order No. 28/3/202 for the minivan with registration plates P/7027, 
for the period 18 July 1995 until 31 July 1995.

Annex 20
Order No. 5-34 issued by the Chief of the Personal Administration of the VJ 
General Staff, 7 February 1994. 

Annex 21 Communication intercepted at 10:15 a.m., 13 July 1995.
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Annex 22
Telegram No. 12/45-872, sent by Petar Salapura to the Radio-Reconnaissance Pla-
toon of the Drina Corps, 15 July 1995.

Annex 23 Photograph of Radenko Tomić taken on 11 July 1995. 

Annex 24 Telegram No. 623-2 of the Command Corps of the VJ Special Units, 2 March 1994.

Annex 25
Office of the District Prosecutor in Novi Sad, Serbia, Request for investigation 
against Dražen Erdemović and Radoslav Kremenović, 8 March 1996.
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Photograph of Radislav Krstić handing in the flag to Milorad Pelemiš,  
14 October 1995, Vlasenica.
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Command Structure of the 10th Sabotage Detachment in 1995.
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Insignia of the 10th Sabotage Detachment.
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Telegram of the VRS Main Staff sent by Zdravko Tolimir to the VJ Main Staff,  
addressed to General Mile Mrkšić, 1 February 1995. 
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The Report by the Dutch Battalion, 24 June 1995. 
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Order for the engagement of the 10th Sabotage Detachment, strictly confidential  
No. 1245/779, signed by Colonel Petar Salapura, 21 June 1995.
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Information about the hearing of Mujo Muškić, strictly confidential No. 18-215/1, 
signed by Dragomir Pećanac, 29 June 1995.
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Order of the Command of the 10th Sabotage Detachment,  strictly confidential  
No. 123-2/95, 10 July 1995.
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Photograph of Velimir Popović (holding a flag) and Stanko Savanović (with a hat), 
members of the 10th Sabotage Detachment in Srebrenica, 11 July 1995.
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Photograph of Zoran Stupar, member of the 10th Sabotage Detachment in Srebrenica, 
11 July 1995.
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Photograph of Franc Kos (1) and Zoran Obrenović a.k.a. Maljić (2) in Vlasenica,  
14 October 1995.
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Photograph of the execution site in downtown Srebrenica. Photograph taken in 1996.
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Ratko Mladić and Milorad Pelemiš in front of the police station in Srebrenica  
on 11 July 1995.
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Three members of the 10th Sabotage Detachment standing next to an abandoned  
UNPROFOR APC in Srebrenica, 11 July 1995.
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Photograph of General Ratko Mladić congratulating members of the 10th Sabotage  
Detachment (Stanko Savanović and Velimir Popović) in Srebrenica, 11 July 1995.
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Obituary of Dragan Koljivrat.
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Internal document of the 10th Sabotage Detachment: Ammunition Usage Note  
for 16 July 1995. 
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Telegram sent by Petar Salapura to the MUP of Republika Srpska,  
strictly confidential document No. 12/45-1524, dated 14 January 1996.
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Off-site work order No. 28/3/202 for the minivan with registration plates P/7027,  
for the period 18 July 1995 until 31 July 1995.



67Annexes

Order No. 5-34 issued by the Chief of the Personal Administration  
of the VJ General Staff, 7 February 1994. 
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Communication intercepted at 10:15 a.m., 13 July 1995.
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Telegram No. 12/45-872, sent by Petar Salapura to the Radio-Reconnaissance Platoon 
of the Drina Corps, 15 July 1995.
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Photograph of Radenko Tomić taken on 11 July 1995. 
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Telegram No. 623-2 of the Command Corps of the VJ Special Units, 2 March 1994.
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Office of the District Prosecutor in Novi Sad, Serbia, Request for investigation against 
Dražen Erdemović and Radoslav Kremenović, 8 March 1996.
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